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Jan Hrdlička 21. října 2023

Místo manželství pro všechny stejná práva, ale jiné
jméno. Babiš souhlasí s Pekarovou

echo24.cz/a/HptXx/zpravy-domov-manzelstvi-vsechny-prava-jmeno-babis-navrh-pekarova-souhlasi

SŇATKY STEJNÉHO POHLAVÍ

Andrej Babiš a Markéta Pekarová Adamová. Foto: Echo24 - Hnutí ANO
a TOP 09
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Poslancům se má příští týden na stůl dostat nový návrh, který by mohl
pomoci vyřešit dlouhodobě zablokovanou situaci okolo zákona
o manželství pro všechny. Rodí se totiž kompromis, který by jednoduše
narovnal práva heterosexuálních párů s páry stejného pohlaví,

https://echo24.cz/a/HptXx/zpravy-domov-manzelstvi-vsechny-prava-jmeno-babis-navrh-pekarova-souhlasi
https://echo24.cz/g/HptXx/zpravy-domov-manzelstvi-vsechny-prava-jmeno-babis-navrh-pekarova-souhlasi/1
https://echo24.cz/g/HptXx/zpravy-domov-manzelstvi-vsechny-prava-jmeno-babis-navrh-pekarova-souhlasi
https://echo24.cz/author/jan-hrdlicka


2/6

a zároveň by se mu stále říkalo partnerství, nikoliv manželství.
Zákonodárci s k nápadu staví všelijak, podporu předsedy nejsilnějšího
samostatného subjektu, tedy Andreje Babiše z hnutí ANO nicméně má.

Takovou pozici teď prosazuje i přímo šéfka Poslanecké sněmovny
a předkladatelka návrhu zákona Markéta Pekarová Adamová. „Jsem
přesvědčena o tom, že spějeme k dohodě (...) Myslím si, že najdeme
shodu na tom, že pokud nebudeme trvat na názvu manželství, ale
zachováme stejná práva, může to projít,“ řekla předsedkyně TOP 09
nedávno ve vysílání České televize.

Je rodina kapitalistický produkt? Nejen o tom s Terezou Matějčkovou v
podcastu Echo Porada

Echo24 , 20. října 2023

ECHO PORADA

Podle ní je podstatné se posunout alespoň v tom, že všichni budou mít
stejná práva, což označila za dočasně přijatelný kompromis s tím, že
jednou snad společnost dovolí i název „manželství“.

Páry gayů a leseb mohou v Česku od roku 2006 uzavírat registrované
partnerství, nikoliv manželství. Zákon o rovném manželství se pak
začal projednávat v roce 2016. Letos prošel takzvaným prvním čtením,
nyní k němu tedy mohou poslanci přikládat pozměňovací návrhy a pak
by se o něm mělo finálně hlasovat. Současně ale zákonodárci jednají
i o protinávrhu na uzákonění manželství jen jako svazku muže a ženy.
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Podle nejnovějšího vývoje se nicméně zdá, že by nakonec mohl uspět
třetí návrh, který jde střední cestou a právě narovnává práva
bez změny názvu.

Matrix Lenky Zlámalové: vládu ničí zdražování, voličům nic nevadí víc

Echo24 , 16. října 2023

Babiš pro, jiní vyčkávají

Poslanci se k návrhu staví různě. „Diskuze se tento týden vede
v médiích. Radši bych ji nechala nejdříve na poslaneckých klubech,
které proběhnou příští týden. Návrh je nicméně dalším krokem, který
má snahu usmířit zastánce a odpůrce v této věci. V tomto ohledu jej
vítám. Určitě o něm budeme diskutovat s kolegy,“ sdělila redakci
Echo24 místopředsedkyně klubu ODS Eva Decroix.

Pro je i Babiš. „Naši poslanci jsou nezávislí, za sebe říkám, že
s tím souhlasím,“ uvedl. Naopak třeba tradiční a viditelná zastánkyně
manželství pro všechny Barbora Urbanová z hnutí STAN se teď
vyjadřovat nechtěla. „Nezlobte se, nebudu to komentovat,“ napsala
ve zprávě.

„Vždycky, když Havlovi bylo zle, šel za mnou“

Jiří Peňás , 22. října 2023 07:01

HEREČKA IVANA UHLÍŘOVÁ
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Výzvy se kupí

Debata o manželství pro všechny je nyní nejdále za poslední dobu.
Prezident Petr Pavel kupříkladu nedávno ve své zdravici v Senátu řekl,
že není možné, aby část společnosti měla omezená práva kvůli
sexuální orientaci. Zákon s manželstvím pro všechny nepovažuje
za revoluci, ale za spravedlivý právní rámec.

Vedle toho premiéra Petra Fialu v uplynulých týdnech vyzvaly k přijetí
této novely občanského zákoníku mnohé instituce. Nejdříve to udělalo
celkem 66 velkých firem či bank v tuzemsku. V otevřeném dopise
napsaly, že nerovné podmínky pro LGBT+ lidi znamenají
pro zaměstnavatele náklady a pro společnost miliardové ekonomické
ztráty.

Pod výzvu firem se podepsaly vedle nadnárodních telekomunikačních
a počítačových společností jako Vodafone, T-Mobile či Microsoft a IBM
také kosmetické, potravinářské, přepravní či poradenské firmy, některé
banky a pivovary. Patří mezi ně Komerční banka, Moneta Money Bank,
L´Oréal, Johnson & Johnson, Ikea, Liftago, Plzeňský prazdroj,
Staropramen, Coca-Cola ČR či automobilka Škoda Auto. V listu uvedly,
že zaměstnávají dohromady desetitisíce lidí a sdílejí přání leseb, gayů,
bi a translidí (LGBT+) žít a pracovat v Česku bez předsudků.

Nenávist k Židům: kde jsou kořeny antisemitismu

Týdeník ECHO , 18. října 2023

NOVÉ VYDÁNÍ TÝDENÍKU ECHO
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Podobně pak reagovali zástupci českých divadel a kin. Otevřený dopis
podepsalo 44 zástupců 31 kin z celé republiky. „Vyzýváme, abyste
se Vy a Vámi vedená vláda jednoznačně zasadili o přijetí manželství
pro všechny páry, a odstranili tak dosavadní diskriminaci LGBT+ lidí,
párů a rodin s dětmi v České republice,“ napsali zástupci kin Fialovi.
„Navazujeme na podobnou výzvu divadel z minulého týdne a chceme
lidem ukázat, že kina nebudou tolerovat rozdělování obyvatel České
republiky na dvě skupiny,“ uvedl k výzvě ředitel hradeckého kina Bio
Central a zakladatel iniciativy Petr Vítek. K výzvě se přidali zástupci kin
v Praze, Brně, Ostravě, Olomouci, Českých Budějovicích a dalších
městech.

Předseda vlády v reakci na to uvedl, že se nikdy nebránil debatě
o posunu legislativy, aby stejnopohlavní páry měly víc práv. Firmám
za jejich podnět poděkoval. Podle premiéra by poslanci v morálních
a etických otázkách měli rozhodovat volně podle svého přesvědčení.
Fiala se nicméně otevřeně hlásí k tomu, že by takový návrh nepodpořil.

Sdílet:
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manželství Poslanecká sněmovna Markéta Pekarová Adamová
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